
1	
	

GroenLinks	
Algemene	beschouwingen	2	en	4	november	2016	
Begroting	2017	RV	2016-68	–	eerste	termijn	
	
Venlo,	hoofdstad	van	C2C.	Een	C2C-Mekka	aan	de	Maas.	Ik	verzin	dit	niet.	Het	stond	in	de	
krant.	Maar	zijn	we	dat	ook	echt?	En	zo	ja,	blijven	we	het	ook?	
Hoogtepunt	van	2016	was	de	opening	van	ons	C2C-stadskantoor.	Een	gebouw	dat	lucht	en	
afvalwater	zuivert,	zelf	energie	opwekt	en	een	aangenaam	binnenklimaat	heeft	waar	onze	
ambtenaren	prettig	en	gezond	kunnen	werken.	Een	markant	gebouw,	een	icoon	voor	Venlo.		
	
C2C	en	Duurzaamheid	
C2C	past	uitstekend	in	de	dubbelopgave	die	Venlo	als	kernambitie	heeft:	een	economisch	
sterke	kennisstad	met	een	stevige	sociale	ruggengraat.		
GroenLinks	legt	in	deze	algemene	beschouwingen	de	begroting	dan	ook	langs	de	meetlat	
van	duurzaamheid	en	C2C.	Al	ons	handelen	zou	moeten	bijdragen	aan	het	creëren	van	
meerwaarde.	Meerwaarde	voor	onze	inwoners	en	voor	onze	gemeente	als	geheel.		
	
Volgens	Michael	Braungart,	grondlegger	van	C2C,	maakt	Venlo	zijn	C2C-ambitie	echter	niet	
helemaal	waar.	We	zouden	er	harder	aan	moeten	trekken	om	onze	koppositie	te	behouden.		
Wat	hebben	we	ervoor	nodig	om	daadwerkelijk	DE	C2C-gemeente	van	Nederland,	Europa	en	
de	wereld	te	zijn	EN	te	blijven?	Het	momentum	is	er,	als	nooit	tevoren.	Nu	moeten	we	
doorpakken	willen	we	echt	het	verschil	maken.	Laten	we	ervoor	zorgen	dat	het	gras	niet	
groener	is	bij	de	buren,	maar	het	groenst	bij	ons.	
	
40	grote	bedrijven,	waaronder	Eneco,	Havenbedrijf	Rotterdam,	Siemens	en	Shell,	deden	
onlangs	een	oproep	in	de	Volkskrant.	Zij	vragen	om	een	klimaatwet	en	om	een	minister	van	
economie,	klimaat	en	energie	die	zorgt	voor	samenhang	in	het	beleid.		
	
Hoe	zouden	we	dat	in	het	Venlose	C2C-jaar	kunnen	vertalen	naar	Venlo?	
Met	een	Venlose	Klimaatwet	natuurlijk!	En	die	is	al	in	de	maak.	Het	college	heeft	immers	
een	Uitvoeringsprogramma	Duurzaamheid	in	voorbereiding	dat	het	eerste	kwartaal	2017	
naar	de	raad	gaat	komen,	net	als	een	Groen-Blauwe	nota.		
GroenLinks	heeft	daar	vorige	maand	haar	bijdrage	aan	geleverd.	Als	het	aan	ons	ligt	spreken	
we	in	de	Venlose	Klimaatwet	af	dat	Venlo	in	2030	een	klimaatneutrale,	energieneutrale,	
afvalloze,	klimaatbestendige	en	gezonde,	groene	gemeente	is.		
	
Dat	levert	meer	op	dan	het	kost,	waaronder	werkgelegenheid,	een	innovatieve	lokale	
economie,	lage	woonlasten,	een	betere	gezondheid,	een	schone	en	gezonde	leefomgeving,	
lucht	en	water,	verantwoord	gebruik	van	grondstoffen	en	gezond	voedsel.	
	
En	in	plaats	van	een	minister	zou	in	Venlo	een	wethouder	van	economie,	C2C,	klimaat	en	
energie	kunnen	zorgen	voor	samenhang,	daarin	ondersteund	door	een	stevige	ambtelijke	
afvaardiging.	Dat	gebeurt	nu	nog	onvoldoende	en	te	versnipperd.	
	
Voor	deze	ambities	is	geld	nodig.	Daarom	dient	GroenLinks	daar	het	amendement		
Uitvoeringsprogramma	Duurzaamheid	voor	in.	
Of	het	genoeg	is,	is	de	vraag.	Maar	het	is	in	ieder	geval	een	begin.	
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Het	is	pas	klaar	als	we	kunnen	zeggen:	en	we	leven	nog	lang	en	gelukkig.	
Groene	gemeente	
Een	duurzame	stad	is	een	groene	stad.	Het	voorstel	om	te	bezuinigen	op	groenonderhoud	
door	25	km	aan	hagen	weg	te	halen	en	te	vervangen	door	gras,	is	in	strijd	met	de	C2C-
gedachte	meerwaarde	te	willen	creëren.	
Daarom	het	amendement		groenonderhoud	om	deze	bezuiniging	terug	te	draaien.	
	
Wij	werden	droevig	van	het	gestelde	op	pagina	216	van	de	begroting.	Op	onderhoud	van	het	
groen	is	in	het	verleden	al	zodanig	bezuinigd	dat	“adequate	invulling	van	taken	niet	mogelijk	
is”.	Dit	heeft	geleid	tot	achteruitgang	in	kwaliteit.	De	biodiversiteit	laat	te	wensen	over	en	
het	groen	is	niet	klimaatbestendig.		
	
GroenLinks	wil	dat	er	op	korte	termijn	vanuit	de	C2C-gedachte	integraal	naar	de	inrichting	
van	onze	openbare	ruimte	wordt	gekeken.	Hoe	kunnen	we,	mogelijk	met	hetzelfde	of	
minder	geld,	alles	zo	inrichten	dat	het	tot	meerwaarde	leidt?	Tot	MEER	biodiversiteit,	een	
BETERE	luchtkwaliteit,	MINDER	onderhoudskosten	en	een	MOOIERE	openbare	ruimte,	met	
MEER	betrokken	burgers?	Wij	hopen	dat	de	GroenBlauwe	nota	hierop	een	antwoord	geeft,	
zodat	we	daar	vanaf	2017	invulling	aan	kunnen	gaan	geven.	Mocht	dat	niet	het	geval	zijn,	
dan	zullen	we	zelf	met	voorstellen	komen.	Je	bent	tenslotte	hoofdstad	van	C2C	of	je	bent	het	
niet!	
	
Het	kan	er	bij	ons	niet	in	dat	het	vanwege	“technische	redenen”	niet	mogelijk	zou	zijn	om	de	
Maasboulevard	te	vergroenen.	Als	we	groene	gevels	en	groene	wanden	kunnen	creëren,	
bomen	kunnen	plaatsen	op	een	achtste	verdieping	en	een	helofytenfilter	bovenop	een	
parkeergarage,	dan	moet	het	toch	mogelijk	zijn	om	ook	iets	te	verzinnen	voor	de	
Maasboulevard.	Is	het	college	bereid	om	zich	hiervoor	in	te	zetten?	Wees	creatief,	zet	
bijvoorbeeld	een	prijsvraag	uit	bij	de	HAS	of	bij	Citaverde.	Graag	uw	reactie.	
	
Een	gemeente	met	een	stevige	sociale	ruggengraat	
Kanteling,	zelfsturing,	liefdevolle	verwaarlozing,	loslaten.	Hoe	doen	we	dat	nu	in	de	praktijk?	
In	de	begroting	wordt	het	vooral	gebruikt	als	middel	tot	bezuinigen.	Dat	is	de	verkeerde	weg.	
Kantelen	en	loslaten	moet	gebeuren	op	basis	van	visie,	zonder	met	een	schuin	oog	te	kijken	
naar	wat	het	financieel	oplevert.	Ook	hier	gaat	het,	passend	bij	de	C2C-benadering,	om	
meerwaarde	te	creëren,	om	diversiteit	en	kwaliteit.	Zo’n	visie	is	er	niet.	Terwijl	we	ook	onze	
ambtenaren	hiermee	zouden	moeten	ondersteunen.	Want	ondernemerschap,	loslaten	door	
ambtenaren,	wat	verstaan	we	daar	onder?	Hoe	kunnen	we	hierin	veiligheid	bieden?	Hier	
hebben	we	nog	een	weg	te	gaan.	Vorige	maand	is	onze	motie	zelfsturing	en	liefdevolle	
verwaarlozing	aangenomen.	Dat	kan	een	eerste	stap	zijn.	
Voor	GroenLinks	een	belangrijk	thema	om	in	2017	nu	eens	goed	op	te	pakken.	
In	dit	kader	vinden	we	de	bezuiniging	op	het	gecombineerde	SAM-fonds	en	buurtbudget			
onwenselijk.	We	dienen	daarvoor	het	amendement	SAM-fonds	voor	in.	
	
Over	de	Maatschappelijke	Opvang	wordt	een	regionale	visie	opgesteld.	Graag	worden	wij	
daar	actief	bij	betrokken.	We	hebben	vorig	jaar	een	motie	ingediend	voor	een	flexibele	24-
uursopvang	voor	dak-	en	thuislozen.	Het	is	een	onderwerp	wat	ons	aan	het	hart	gaat	en	
waarin	we	graag	in	een	vroeg	stadium	meedenken.	Zou	de	wethouder	kunnen	aangeven	hoe	
dat	volgens	haar	het	beste	kan?	
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GroenLinks	heeft	opnieuw	een	rondje	gemaakt	langs	mensen	die	werken	in	het	sociaal	
domein.	We	zien	positieve	ontwikkelingen.	Netwerken	groeien	en	steeds	meer	mensen	
weten	de	Huizen	van	de	wijk	te	vinden.	Toch	kan	er	ook	nog	beter	worden	samengewerkt	en	
worden	nog	niet	alle	initiatieven	opgepakt.	Het	is	soms	nog	te	veel	theorie	en	te	weinig	leren	
in	de	praktijk.	Ook	het	werken	met	vrijwilligers	verdient	aandacht,	want	vrijwilligers	brengen	
vaak	zelf	ook	een	rugzakje	mee.	Graag	een	reactie	van	het	college.	
	
Cultuur	
Het	college	heeft	tot	vreugde	van	GroenLinks	het	rapport	“Venlo	als	brandpunt	van	
interactie”	van	Jos	Gadet	omarmd.	Het	heeft	de	status	van	aanbevelingenrapport	gekregen.	
Het	college	verplicht	zichzelf	om	de	aanbevelingen	bij	besluitvorming	te	betrekken.	
Kern	van	het	rapport	is	dat	Venlo	aantrekkelijke	interactiemilieus	dient	te	creëren	om	een	
kennisstad	te	kunnen	worden.	Wat	overigens	weer	heel	goed	past	in	de	C2C-gedachte.	Het	
rapport	pleit	voor	een	veelheid	en	veelsoortigheid	van	voorzieningen	en	voor	een	kwalitatief	
hoogwaardige	en	onderscheidende	openbare	ruimte.	
Een	aanbeveling	in	het	rapport	is	dan	ook:	verrijk	het	culturele	aanbod.	Dan	is	het	volstrekt	
onlogisch	om	het	budget	Cultuurmanifest	te	verlagen	en	het	budget	Kunst	in	de	Openbare	
Ruimte	te	schrappen.	Wij	dienen	daar	dan	ook	amendementen	over	in.	
	
Begroting	
Tot	slot	nog	enkele	woorden	over	de	begroting.	GroenLinks	dankt	de	Rekenkamer	voor	hun	
brief.	Daarin	troffen	we	herkenbare	opmerkingen	en	goede	adviezen	aan.	GroenLinks	wil	
deze	graag	meenemen	bij	de	al	afgesproken	evaluatie	van	de	P&C	cyclus.	
	
Er	komen	miljoenen	naar	Venlo.	Van	het	Rijk	voor	de	Vierpaardjes	EN	voor	het	
Koplopersproject	met	verplaatsing	van	de	jachthaven.	Van	de	Provincie	voor	MVBVD,	de	
Keulsepoort,	Q4	en	het	Kazernekwartier.	Steeds	meer	grote	projecten	komen	in	een	
afrondende	fase.	Het	stadskantoor	is	binnen	budget	verwezenlijkt.	De	vervlechting	van	
Greenpark	staat	voor	de	deur,	waardoor	risico’s	afnemen.	Allemaal	zaken	waar	GroenLinks	
vorig	jaar	nog	haar	grote	zorgen	over	uitsprak.		
	
Dit	zou	kunnen	betekenen	dat	er	de	komende	jaren	geld	beschikbaar	komt	voor	nieuwe	
ambities.	GroenLinks	wil	het	college	daarom	verzoeken	om	in	de	Kadernota	een	overzicht	op	
te	nemen	van	alles	wat	we	nog	aan	projecten	en	grote	uitgaven	te	verwachten	hebben.	Wat	
zijn	onze	ambities	voor	de	langere	termijn?	Wat	is	daarvoor	aan	financiële	ruimte	nodig?	
Wat	is	de	financiële	ruimte	voor	achterstallig	onderhoud		of	nieuw	beleid?	Daarover	zouden	
we	dan	graag	het	gesprek	met	u	aangaan.	Kan	het	college	dit	toezeggen?	
	
Voorzitter,	
Ik	heb	tijdens	de	oordeelsvorming	gesproken	over	minibussen	en	bintjes.	Over	uitstappen	
net	vóór	de	controle	en	na	het	passeren	van	de	slagboom	weer	instappen.		En	over	
besparingsverliezen	in	the	making.	GroenLinks	vindt	dat	geen	duurzame	vorm	van	begroten.	
Het	college	heeft	daar	niet	op	gereageerd.	Graag	alsnog	een	reactie.	
	
	


